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P r o t o k ó ł  Nr XLI/2014 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 21 lutego 2014r. w sali Urzędu Gminy Kotlin  
w godz. od 900 do 1020 

 
 
I.  Otwarcie  i stwierdzenie kworum.  
                Otwarcia sesji  dokonał Przewodniczący Rady Czesław Moch . 
Powitał radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, 
Skarbnika Gminy Irenę Antczak, kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Karola Derę, 
sołtysów i redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład Rady 
15 radnych w sesji uczestniczy 14, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować         
i podejmować uchwały. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do  protokołu. 
 
II.  Przedstawienie porządku posiedzenia. 
               Przewodniczący Rady pytał,  czy ktoś chciałby zgłosić wniosek o zmianę porządku 
obrad. 
Nie zgłoszono  żadnych wniosków o zmianę porządku obrad. 
Porządek obrad odczytany przez Przewodniczącego Rady: 
1.  Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2.  Przedstawienie porządku obrad. 
3.  Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy. 
4.  Interpelacje i zapytania radnych. 
5.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XL sesji 
     Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XL sesji Rady oraz  z wykonania 
    uchwał Rady. 
7. Sprawozdanie  z rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy.  
8. Sprawozdanie z rocznego planu pracy:  

-  Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Rady Gminy, 
-  Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej  i Sportu, Bezpieczeństwa 
   Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy. 

9.  Przyjęcie informacji z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywani problemów 
     alkoholowych oraz raportu z wykonania gminnego programu przeciwdzia łania  narkomanii  
      i efektu jego realizacji w roku 2013. 

 10.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
- wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiący fundusz 
  sołecki, 
- przyjęcia  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  
  zwierząt na terenie Gminy Kotlin, 
- wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Kotlin na lata 
  2014 – 2018, 
- zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kotlin, 
- w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
  odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  
  w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
  odpadami komunalnymi, 
- w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
  nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup  
  posiłku lub żywności i odstąpienia od żądania zwrotu wydatków poniesionych na 
  dożywianie w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
  żywnościowych, 
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- rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy, 
-  rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy, 
- w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2014 rok. 

   11.  Rozpatrzenie pisma skierowanego do Rady Gminy  w sprawie sprzedaży nieruchomości. 
 12.  Wolne głosy i wnioski. 
 13.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XL sesji Rady  
        Gminy. 
 14.  Zamknięcie obrad. 
 

ad.3 Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy. 
                  Protokół z XL sesji Rady Gminy  wyłożony był do wglądu na posiedzeniach stałych 
komisji Rady w dniach 19 i  20 lutego  2014r.  oraz na sesji w dniu dzisiejszym. 
Do protokołu  nie wniesiono uwag. 
Protokół przyjęto jednogłośnie 14 głosami za. 
 
ad. 4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                    Zgłoszone interpelacje. 
Radny Mirosław Twardowski  wnioskował o podanie przewidywanego terminu realizacji 
wniosków zgłoszonych przez Niego od 3 lat. 
Radny Stefan Taczała  wnioskował o obcięcie gałęzi topoli w Parzewie od posesji nr 6 do drogi 
do Mazura. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o: 
- utwardzenie zjazdu z ul. Poznańskiej w ul. 11 Listopada, 
- obcięcie gałęzi lip przy ul. Teodorowskiej. 
Przewodniczący Rady Czesław Moch  wnioskował o wycięcie topoli przy ul. Leśnej przy 
posesji Ł. Kubasik. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o: 
- położenie asfaltu na drodze Racendów – Lubinia Mała, 
- wybudowanie drogi w Racendowie od posesji Wielgosza  do drogi powiatowej. 
Sołtys Beata Skowrońska wnioskowała o: 
- namalowanie pasów skrajnych  na drodze Kotlin – Sucha, 
- uzupełnienie ściętych słupków odblaskowych przy drodze Kotlin – Sucha, 
- wyrównanie pobocza przy drodze Kotlin -  Sucha w miejscowości Sławoszew, przy posesji nr 
  6. 
Radny Jerzy Szymczak wnioskował o przyjrzenie się drogom gminnym po zimie i przystąpić  
do ich naprawy. 
Sołtys Renata Woźniak wnioskowała o budowę drogi w Racendowie od drogi powiatowej do 
posesji Wielgosza. 
Sołtys zaprosiła wszystkich obecnych na sesji  do odwiedzenia Sali wiejskiej w Racendowie 
zaraz po zakończeniu  obecnej sesji Rady. 
Radny Grzegorz Warmuz wnioskował o położenie brakującej pokrywy na studzience  na ul. 
Konopnickiej przy 3 lampie. 
 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XL 
sesji Rady. 
                       Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie od poprzedniej sesji Rady: 
- podpisał podjęte przez Radę uchwały, 
- przekazał Wójtowi interpelacje,  wnioski  zgłoszone przez radnych i sołtysów, 
- obecny był na zebraniu sprawozdawczym OSP w: Wilczy, Woli Książęcej i Kurcewie, 
- obecny był na sesji Rady Powiatu, 
- 31 stycznia uczestniczył w uroczystościach 95 rocznicy Powstania Wielkopolskiego 
  zorganizowanych przez Starostwo w Jarocinie i Gminę Jarocin, które odbyło się w Zespole 
  Szkół w Wilkowyi, 
- 16 lutego obecny był na gminnym turnieju piłki siatkowej w Szkole Podstawowej w Kotlinie, 
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- brał udział w przygotowaniu materiałów sesyjnych, 
- uczestniczył w posiedzeniach obu stałych komisji Rady. 
                      Przewodniczący poinformował, że w styczniu otrzymał od Wójta protokół 
pokontrolny RIO z 13 kwietnia 2013r. i jest on do wglądu. 
Do informacji Przewodniczącego nie zgłoszono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XL sesji Rady oraz                  
z wykonania uchwał Rady. 
                  Wójt poinformował, że uchwały podjęte na ostatniej sesji przekazano do Urzędu 
Wojewódzkiego  w Poznaniu Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru, wywieszono na tablicy 
ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na stronach Biuletynu Informacji Publicznej Gminy. 
Uchwały dotyczące budżetu Gminy przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej                 
w Poznaniu Zespól w Kaliszu.  
                Wójt poinformował o pozytywnych  opiniach RIO  dotyczących deficytu budżetu                          
i prawidłowości  planowanej  kwoty długu. 
                Uchwałę zatwierdzającą do realizacji program „ Przedszkole Słoneczko w Kotlinie dla 
wszystkich dzieci” przekazano  do Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Poznaniu i podpisano 
umowę o dofinansowanie  na kwotę 238.425,20 zł. 
                Na podstawie podjętej uchwały w sprawie zawarcia porozumienia  podpisano z Gminą 
Jarocin porozumienie  w sprawie wykonania publicznego transportu zbiorowego. 
Wójt poinformował, że po pierwszym  miesiącu rozliczenia kosztów  transportu zbiorowego, 
koszty te  kształtują się na poziomie 13.500,- zł za  przebiegu powyżej 55 tys. km. 
Wójt poinformował, że wyraził zgodę  na poszerzenie przebiegu dla mieszkańców  Twardowa na 
wniosek Pani sołtys  Twardowa. 
Wójt poinformował, że środki , które zaplanowano w budżecie na dofinansowanie transportu 
zbiorowego będą niewystarczające.  
W przypadku gdy dane linie będą nieopłacalne, nieekonomiczne będą zdjęte. 
               Budżet Gminy został opublikowany w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Wielkopolskiego w dniu 9 stycznia 2014r. pod poz. 173. 
      W okresie od XL sesji Wójt wydał 6 zarządzeń w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2013           
i 2014 rok, powołania stałej komisji przetargowej, upoważnienia  kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej  do prowadzenia spraw i wydawania decyzji potwierdzających 
prawo do świadczeń opieki zdrowotnej, przeprowadzenia otwartego konkursu ofert na wsparcie 
realizacji zadania publicznego dotyczącego sportu, zwrotu części kosztów okularów 
korygujących wzrok pracownikom zatrudnionym na stanowiskach wyposażonych w monitory 
ekranowe. 
                           Wójt poinformował, że w miesiącu styczniu  przedstawiciele Urzędu 
Marszałkowskiego w Poznaniu dokonali  kontroli  przeprowadzonych remontów świetlicy 
wiejskiej w Kurcewie       i      w Racendowie i na podstawie pozytywnych weryfikacji Gmina 
otrzymała 15.086,23 zł na świetlicę w Kurcewie i 17.888,92 zł na świetlicę wiejską w 
Racendowie. 
                W miesiącu styczniu i lutym odbyto radę budowy  zadania  dotyczącego budowy 
kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej. Do 6 lutego wykonawca firma DROBUD z Jarocina 
wykonała  1200 mb sieci i 16 przyłączy. 
Z Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu  otrzymano informację o pozytywnej ocenie 
przeprowadzonego postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na wykonanie budowy 
kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej. 
Sporządzono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Poznaniu o aneksowanie  zapisów umowy pożyczki na realizację budowy kanalizacji 
sanitarnej w Woli Książęcej. Wniosek obejmuje  zmianę kwoty pożyczki z 2.450.000,- zł do 
kwoty 1.140.000,- zł, zmianę rat pożyczki z 96.500,- zł na 52.850,- zł i zmianę terminu 
zakończenia zadania z 15 października 2013r. na 31 lipca 2014r. 
                 W dniu 23 stycznia podpisano umowę z firmą  Spółka jawna T $ J Tyrakowski , 
Jachnik na dostawę paliw płynnych w 2014r.   
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                  Na ogłoszony przez Ministerstwo Sportu konkurs na realizację zadania „Animator 
Moje Boisko – ORLIK 2012”  sporządzono wniosek o dofinansowanie kosztów zatrudnienia  
animatora  sportu. 
                   W dniu 10 lutego Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Jarocinie po 
dokonaniu kontroli  wydał decyzję udzielającą Gminie pozwolenia na użytkowanie 
rozbudowanego i przebudowanego  istniejącego Domu Strażaka w Kotlinie  celem urządzenia 
Domu Kultury z Biblioteką. 
                     W dniu 13 lutego ogłoszono przetarg na zakup używanego pożarniczego 
samochodu dla jednostki OSP w Magnuszewicach, a otwarcie ofert  nastąpi w dniu 25 lutego. 
                      Podpisano umowy na wymianę okien w świetlicy wiejskiej w Wilczy za kwotę 
6.418,88 zł i w świetlicy wiejskiej w Wysogotówku za kwotę 12.678,93 zł. Są to zadania 
realizowane z funduszu sołeckiego. 
Poza tym: 
- 3 stycznia Wójt  obecny był  podczas kontroli  świetlicy wiejskiej w Kurcewie prowadzonej 
   przez Urząd Marszałkowski, 
- również 3 stycznia podpisał porozumienie na realizację publicznego transportu zbiorowego, 
- 12 stycznia  obecny był na finale Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w Szkole 
  Podstawowej w Kotlinie, 
- 21 stycznia obecny był podczas kontroli rozbudowy i przebudowy domu strażaka na dom  
  kultury z biblioteką przeprowadzonej przez  Sanepid i PSP w Jarocinie, 
- 30 stycznia obecny był podczas kontroli świetlicy wiejskiej w Racendowie  przeprowadzonej 
  przez Urząd Marszałkowski w Poznaniu, 
- uczestniczył w zebraniach  sprawozdawczych  jednostek OSP w: Magnuszewicach, Wilczy, 
  Kurcewie, Wyszkach, Twardowie, Kotlinie i S ławoszewie. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad. 7 Sprawozdanie  z rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
                        Sprawozdanie stanowiące załącznik do protokołu przedstawiła Przewodnicząca 
Komisji Rewizyjnej  Jolanta Urbaniak. 
Do sprawozdania nie wniesiono uwag. 
 
ad.8 Sprawozdanie z rocznego planu pracy: 
-  Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Rady Gminy, 
-  Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej  i Sportu, Bezpieczeństwa 
   Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy. 
                 Sprawozdania stałych komisji Rady szczegółowo zostały przedstawione przez 
przewodniczących  komisji  na posiedzeniach komisji Rady w dniach  19 i 20 lutego 2014r. 
Do sprawozdań nie wniesiono uwag. 
Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.9 Przyjęcie informacji z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywani 
problemów alkoholowych oraz raportu z wykonania gminnego programu przeciwdziałania  
narkomanii  i efektu jego realizacji w roku 2013. 
                  Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji Rady o przedstawienie 
opinii komisji co do materiałów sesyjnych. 
                  Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 19 lutego  pozytywnie zaopiniowała informację z realizacji 
Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz raportu        
z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii i efektu jego realizacji  w roku 
2013. 
Przewodniczący Komisji Oświaty będący również Przewodniczącym Komisji ds. 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych poinformował, że  wnioskował do Skarbnika Gminy 
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o sporządzenie wykazu wydatków , ponieważ Przewodniczącemu Komisji nie zgadzały się  
wydatki na profilaktykę i wykaz  taki otrzymał. 
Przewodniczący Komisji Stefan Taczała poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekty uchwał, podkreślając, że niektóre skargi nie powinny wpłynąć do Rady Gminy przy 
rozsądku radnego i Wójta powinny być załatwione na miejscu. 
                Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 20 lutego pozytywnie 
zaopiniowała zarówno złożone sprawozdania, informacje  jak i projekty uchwał. 
Przewodniczący Rady pytał sołtysów czy mają zapytania do informacji z realizacji  programu 
profilaktyki. 
Pytań nie zgłoszono. 
 

 ad.10 Rozpatrzenie projektów uchwał. 
                         Przewodniczący Rady prosił Wójta z uwagi na obecność sołtysów o omówienie 

projektów uchwał , szczególnie  dotyczących odpadów komunalnych i  programu opieki nad 
zwierzętami. 

                        Wójt Gminy omówił projekty uchwał w sprawie: 
1) wyrażenia zgody  na wyodrębnienie  w budżecie Gminy  środków stanowiących fundusz  
sołecki. 
Wójt uważał, że zasadne jest podjęcie uchwały z uwagi na aprobatę społeczną na utworzenie 
funduszu sołeckiego. 
2) w sprawie programu opieki nad  zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Kotlin. Obsługę  realizuje firma Vet-Agro- Serwis z Trzcianki. 
Wójt poinformował, że w schronisku w 2013 roku  przebywały 2 psy, a ich dzienne utrzymanie 
to 7,58 zł. Za rok 2013 w okresie od kwietnia do grudnia Gmina zapłaciła 3.780,- zł. 
W grudniu 1 pies znalazł opiekuna. 
Obecnie opłacany jest jeden pies, a drugi jeżeli nie znajdzie się  jego właściciel zostanie 
przewieziony do schroniska. 
Na  realizację programu w 2014 roku  zaplanowano 10.000,- zł. 
3) w sprawie  zmiany regulaminu utrzymania czystości  i porządku na terenie Gminy Kotlin. 
Wójt poinformował, że przewiduje się  zmianę terminu odbioru odpadów zielonych z okresu od 
maja do października na termin od czerwca do listopada oraz odbiór odpadów raz w miesiącu      
w miejscowości Kotlin, tak jak jest w pozostałych miejscowościach. 
Radny Krzysztof Szyszka  wskazał na duże ilości odpadów zielonych przy cmentarzach , 
szczególnie po Wszystkich Świętych, prosząc o rozwiązanie problemu. 
                     
Odczytanie przez Przewodniczącego Rady projektów uchwał i poddanie ich pod głosowanie: 
 
1)  w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiący 
     fundusz sołecki. 
     Uchwała  Nr XLI226/2014 podjęta została  jednogłośnie 14 głosami za. 
2)  w sprawie przyjęcia  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  
     bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kotlin 
     Uchwała Nr XL/227/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
3)  w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Kotlin 
     na lata 2014 – 2018. 
     Uchwała Nr XLI/228/2013 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
4)  w sprawie zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kotlin 
      Uchwała Nr XLI/229/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
5)   w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
      odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  
      w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 
Uchwała Nr XLI/230/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
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6)   w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
 nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup  
 posiłku lub żywności i odstąpienia od żądania zwrotu wydatków poniesionych na 
 dożywianie w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
 żywnościowych. 
 Uchwała Nr XLI/231/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 

7)    w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 
       Uchwała Nr XLI/232/2014 podjęta ostała jednogłośnie 14 głosami za. 
8)    w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 
        Uchwała Nr XLI/233/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
9)     w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2014 rok. 
        Uchwała Nr XLI/234/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad. 11.  Rozpatrzenie pisma skierowanego do Rady Gminy  w sprawie sprzedaży 
nieruchomości. 
                        Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedź na pismo będzie, że Wójt nie 
wystąpił o wyrażenie zgody na sprzedaż bądź wydzierżawienie  działki nr 152 położonej            
w Sławoszewie. 
Wójt natomiast przyjrzy się  granicy działki, czy działka stanowiąca drogę jest działką będącą 
własnością Gminy, czy jest własnością prywatną. 

 
   ad. 12.  Wolne głosy i wnioski. 

               Przewodniczący Rady  pytał – czy ustalono sprawców, którzy połamali drzewa przy 
chodniku przy ul. Poznańskiej? 
Kierownik Rewiru Dzielnicowych Karol Bera odpowiedział, że sprawcy zostali ustaleni, także 
sprawcy uszkodzonego znaku drogowego i sprawa zostanie skierowana do sądu. 
Wójt podziękował  za szybką interwencję  Policji i informacje od społeczeństwa. 
Przewodniczący Rady przyznał, że jest to z korzyścią dla społeczeństwa, bo ci niepoprawnie 
zachowujący powinni wiedzieć, że nie wszystko się udaje. 
              Radny Stefan Taczała pytał Kierownika Rewiru Dzielnicowych – czy policjant ma 
prawo iść za psem i dojść do właściciela. 
Radny Taczała informował, że psy gonią po polach zwierzynę leśną. 
Kierownik Bera odpowiedział, że znaczy to, że pies ma właściciela, a nie jest psem bezdomnym. 
              Radny Bogdan Pacholak  zwracając się do kierownika Rewiru Dzielnicowych  mówił, 
że w swojej wsi jeżeli jedzie się samochodem, to nie powinno być mandatu za brak przy sobie 
dokumentów. 
Kierownik odpowiedział, że kwestia ukarania w tym przypadku  leży w gestii policjanta. Na to  
nie może dać przyzwolenia. 
              Radny Maciej Skowron wnioskował o zamontowanie kamery na przejściu dla pieszych 
w Kotlinie, ponieważ nagminnie pojazdy przejeżdżają na czerwonym świetle. 
Przewodniczący Rady wnioskował o  zaangażowanie specjalistów w tej sprawie informując, że 
sygnalizator działa błyskawicznie. Jest zielone światło, samochód jest 10 metrów przed 
przejściem i następnie w bardzo szybkim  czasie jest światło żółte i czerwone i w tym czasie 
samochód  nie jest w stanie wyhamować. 
Kierownik Bera wyjaśnił, że jest to sygnalizacja na żądanie i za pierwszym razem szybko się 
zapala. 
               Radny Stefan Taczała  pytał kierownika Rewiru Dzielnicowych – czy  sokiści mają 
prawo ukarać za przejazd na czerwonym świetle  na przejeździe kolejowym? 
Kierownik Bera odpowiedział, że tak. 
Radny Taczała  stwierdził, że  w takim razie córka słusznie została ukarana. 
 
ad.13.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XL sesji 
Rady Gminy. 
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                Wniosek o obcięcie gałęzi drzew przy lampach przy wigwamie w Parzewie i o 
uprzątnięcie ściętych  gałęzi drzew przy ul.  Ks. Rymarkiewicza przekazano do Spółki Energa– 
Operator  Rejon Dystrybucji w Jarocinie. 
W odpowiedzi Rejon poinformował, że  firma zewnętrzna , która prowadziła prace wycinkowe 
zdeklarowała uprzątnięcie terenu przy ul.  Ks. Rymarkiewicza do dnia 10 stycznia 2014r. 
                   Do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Poznaniu 
przekazano wniosek  o ustawienie fotoradaru w Wyszkach przy drodze nr 11.  
W dniu 10 lutego otrzymano odpowiedź o skierowaniu wniosku  do Wojewódzkiego 
Inspektoratu Transportu Drogowego w Poznaniu popartego statystyką zdarzeń drogowych o 
wybudowanie masztu fotradaru w miejscowości Wyszki. 
                    Starosta Jarociński  w odpowiedzi na pismo  o wyrażenie zgody na udostępnienie 
korzystania przez mieszkańców z parku w Kotlinie  poinformował, że  nie wyklucza możliwości  
dostępności parku dla okolicznych mieszkańców w celach rekreacyjnych. 
 Starosta prosi o przedstawienie ze strony Gminy Kotlin propozycji dotyczącej partycypacji              
w kosztach renowacji parku i jego późniejszym utrzymaniu. 
                    Spółka EKO –DBAJ w Cielczy  w odpowiedzi na pismo w sprawie naruszenia 
kamieni granicznych na działkach w Wyszkach podczas czyszczenia rzeki Lutyni  zobowiązała 
się  do naprawienia szkód. 
Wójt poinformował, że: 
- kopanie rowów, o które pytano  będzie prowadzone od poniedziałku  i będzie dalej prowadzone 
  w Twardowie, 
- wycinkę drzew przy boisku w Parzewie  przekazano  do firmy Energa -Operator   Rejon  
  Dystrybucji w Jarocinie, 
- barierka została zakupiona  i najprawdopodobniej jeszcze dzisiaj będzie zamontowana przy ul.  
  Ks. Rymarkiewicza, 
- objazd dróg gminnych już się odbył i flekowanie dziur już wykonano, w tym na Nowej Wsi. 
  Pozostał odcinek drogi Wilcza – Magnuszewice, na którym  samochód ciężarowy uszkodził 
  asfalt w trzech miejscach zjeżdżając z asfaltu na pobocze. 
- w dniu wczorajszym  Wójt spotkał się z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych  w Jarocinie 
  odnośnie dróg powiatowych wskazując na  drogi: Orpiszewek – od Fabianowa do centrum 
  Orpiszewka,  most w Wilczy przy którym obsunął się grunt i osunęła  bariera ochronna oraz 
  drogę Dobrzyca – Wilcza, która jest do uporządkowania po wypadku drogowym podczas 
  którego uszkodzono barierę ochronną i uszkodzono pobocze drogi. Poruszono także  temat 
  przebudowy mostu w Magnuszewicach, w tym jego  poszerzenie. 
                   Następnie Wójt przedstawił przygotowane zestawienie tabelaryczne dotyczące 
finansów Gminy w kadencjach od 2003 roku do 2014 roku, w tym: pozyskiwanie środków 
zewnętrznych, sprzedaż majątku, wykonanie  wydatków inwestycyjnych, długu Gminy, 
zaciągniętych kredytów i pożyczek, wskaźnika długu i odzyskanego podatku VAT od lipca 2009 
roku. 
Wójt poinformował, że środki pozyskane w tej kadencji to 5.700 tys. zł. 
Wójt poinformował, że Gmina  nie wyprzedaje swojego majątku, dając przykład kadencji 2006 – 
2010 w której sprzedano majątek na kwotę 2.700 tys. zł, natomiast   w tej kadencji w latach 2010 
– 2013 sprzedano majątek na kwotę 150 tys. zł. 
Dalej Wójt mówił, że w poprzednich latach nie było woli odzyskiwania podatku VAT. 
Następnie Wójt informował, że prognozy długu kształtowały się od 40,3% w roku 2003, 52,64% 
w roku 2004, w roku 2011 gdy mówiono, że Gmina zadłuża się – 27,75%, w roku 2012 – 
30,74%, w 2013 roku – 36,59% i w roku 2014 – 31,36%. 
Rok 2013 ostatecznie zamknął się wskaźnikiem długu do dochodu w wysokości 18,06%. 
W 2010 roku prognozowany dług był w wysokości 31,86%, a rok zamknął się w wysokości 
19,13%. 
Wójt poinformował, że jeżeli będą pytania do przedstawionego zestawienia odpowie  na nie na 
następnej sesji Rady. 
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                  Następnie radny Włodzimierz Szymkowiak  poinformował, że złożył  dwa wnioski  
na piśmie odnośnie basenu i odnośnie organizatora sportu szkolnego  i nie ma ani odpowiedzi 
ustnej ani pisemnej. 
Mija styczeń i luty i ani razu nie była żadna  szkoła na basenie.  Radny mówił, że nie wie kto 
robił harmonogram wyjazdów.  Radny przypomniał, że  wnioskował  o większą ilość godzin na 
basen, w tym także w soboty a okazuje się, że jest ich  o wiele mniej. 
Radny mówił, że nie traci On, a tracą dzieci. Pierwszy wyjazd na basen jest  w miesiącu marcu. 
                  Radny Szymkowiak przypomniał o zamontowanie  muld na ul. Norwida, o które 
wnioskował. 
                   Radny Szymkowiak  mówiąc, że nie wie dlaczego nie ma chodnika od ul. 
Poznańskiej do ul. Konopnickiej,  o który wnioskował. Radny informował, że sprzedaż złomu                 
z rozebranego ciepłociągu przekroczyła wartość tego chodnika. 
Radny Szymkowiak wnioskował o zabezpieczenie trzech otworów po wymiennikowni. 
                   Następnie radny Włodzimierz Szymkowiak wnioskował o obniżenie krawężnika 
przy ul. Konopnickiej informując, że  i tak samochody wjeżdżają  na chodnik. Krawężnik, który 
miał być niski po proteście jednej osoby zmieniono na wysoki – mówił radny. 
                   Wójt odpowiedział, że zwiększono  ilość godzin na basenie o ponad 65. 
Harmonogram i zabezpieczenie środków leżą w gestii dyrektorów szkół. 
Radny Szymkowiak odpowiedział, że dyrektorzy otrzymali pismo z Urzędu Gminy i gotowy 
harmonogram. 
Wójt wyjaśnił, że tak, ale po  konsultacjach i  ilość godzin  została zwiększona. 
                     Radny Zdzisław Wodniczak  wnioskował, aby przy kopaniu  rowów  nie 
sugerowano się jak rolnik orze, a tym  jak ma przebiegać rów. 
Radny Wodniczak wnioskował o opuszczenie przepustu pod byłym  przejazdem kolejki 
wąskotorowej  w Twardowie. 
                      Radny Zdzisław Wodniczak powrócił do  tematu zakupu ciągnika przez Gminę, o 
którym pisała Gazeta Jarocińska mówiąc, że Wójt nie wnioskował o środki na zakup nowego 
ciągnika. Rada Gminy uchwaliła taką kwotę o jaką wnioskował Wójt, a gdyby Wójt  
wnioskował o 100 tys. zł, to Rada uchwaliłaby tę kwotę. 
                      Przewodniczący Rady wnosił o dyskusję według programu sesji i o to, aby                     
w przyszłości zgłaszać wnioski w punkcie „Wolne głosy i wnioski”, a nie po odpowiedziach 
Wójta na wnioski. 
                      Wójt poruszył temat flagi Gminy o której dyskutowano na posiedzeniach komisji 
Rady na których przedstawił trzy propozycje flagi z herbem Gminy na tle: białym, zielonym     i 
żółto-zielonym. 
Przewodniczący Rady  mówił, że nie zna stanowiska radnych w sprawie flagi. 
Radny Krzysztof Szyszka informując, że jest po rozmowie z Sekretarzem Gminy  i jeżeli są duże 
koszty uchwalenia flagi Gminy, to należy się wstrzymać z jej uchwaleniem. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak  mówił, że wszystkie gminy posiadają flagi, wymieniając 
ościenne gminy, a Gminy Kotlin nie stać na flagę. 
Przewodniczący Rady  wypowiedział się za flagą  z herbem na białym tle. 
Przewodniczący Rady  prosił, aby radni zastanowili się do następnej sesji co do flagi i Rada 
ustali stanowisko w tej sprawie. 
 

 ad. 14.  Zamknięcie obrad. 
                  Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XLI sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
 
Protokółowała: Paterczyk  K. 
 

 
 

 

 


